
Vragen van het lid Vergeer (SP) over de mogelijke verkoop van twee schilderijen uit de collectie van het 
Frans Hals museum (ingezonden 21 november 2005) 
 
1. Is het waar dat u de gemeente Haarlem schriftelijk heeft medegedeeld dat u van mening bent dat de 
verkoop van twee schilderijen uit de collectie van het Frans Hals museum niet zou moeten 
plaatsvinden?  
Antwoord: Ja. Mijn standpunt heb ik verwoord in mijn brief van 16-11-05 aan de gemeente Haarlem, 
die u bijgevoegd aantreft.  
 
2. Bent u op de hoogte van het feit dat de gemeente Haarlem de verkoop overweegt om een 
noodzakelijk nieuw depot in Haarlem te kunnen opzetten? 
Antwoord: Ja 
 
3.Bent u geinformeerd over de financiële problemen van de gemeente Haarlem en de slechte toestand 
van de opslag op de zolders van het oude museum, waar 20.000 werken uit het openbaar kunstbezit al 
jaren verkommeren? 
Antwoord: Over problemen van de gemeente Haarlem met de opslag van het museum ben ik 
geinformeerd.  
 
4.Bent u tegen de verkoop van de stukken, omdat deze stukken van waarde zijn voor de collectie en 
daarom behouden moeten worden? Zo neen, waarom bent u dan tegen de verkoop? 
Antwoord: In de bijgevoegde brief aan de gemeente Haarlem treft u mijn standpunt over de 
voorgenomen verkoop. Ik doe een beroep op de gemeente Haarlem zich aan de code van de Leidraad 
voor het afstoten van museale objecten te houden, zodat een besluit tot afstoting van een of meer 
werken langs een zorgvuldige procedure tot stand komt. Een van de stappen in deze procedure is, dat 
het werk eerst via schenking, ruil of verkoop aan andere Nederlandse musea wordt aangeboden; pas 
daarna mag ze op de vrije markt worden gebracht. Zolang dit proces niet is afgewikkeld, is er geen rol 
voor mij weggelegd. 
 
5. Als u de mening deelt dat de stukken van waarde zijn, bent u dan ook bereid om geld beschikbaar te 
stellen om de verloedering van het depot van het Frans Hals museum tegen te gaan? Zo neen, waarom 
niet? 
Antwoord: De gemeente Haarlem draagt zelf de bestuurlijke en financiële verantwoordelijkheid voor 
het Frans Hals museum. Voor mijn betrokkenheid bij het proces van de verkoop verwijs ik u naar mijn 
antwoord op vraag 4.  
 
6. Kunt u bevestigen dat in het verleden vanuit de gemeente Haarlem vaak is gepleit om van het Frans 
Hals Museum een rijksmuseum te maken, en dat de rijksoverheid nooit daartoe is overgegaan? Mag uit 
uw bemoeienis met de gang van zaken worden afgeleid dat u de mening deelt dat de stukken in het 
Frans Hals museum en de kwaliteit van het depot wel degelijk overheidsbemoeienis behoeven? Zo ja, 
bent u bereid meer verantwoordelijkheid te dragen voor dit museum? Zo ja, hoe wilt daar invulling aan 
geven? 
Antwoord: Het Frans Hals museum is een gemeentelijk museum. Mij is niet bekend dat de gemeente 
daar verandering in zou willen brengen.  
 
 


